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Protokół Nr ORN.0002.1.2014 

Sesji Rady Miejskiej w Olecku odbytej w dniu 24 stycznia 2014 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Olecku 
 

 

 

 Sesję rozpoczęto   o godzinie  12.00 

                 zakończono o godzinie  13.45 

 

 

Sesji przewodniczył                                    Przewodniczący  Rady Miejskiej  

- Karol Sobczak  

 

 

Protokołowała                                             Inspektor  Wydziału ORN UM  

- Wioletta Biszewska  

 

 

 

 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej. Witał radnych przybyłych na 

sesję, witał Burmistrza – Wacława Olszewskiego, Zastępcę Burmistrza – Henryka Trznadla, 

Wicestarostę Powiatu Oleckiego – Kazimierza Iwanowskiego, Komendanta Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Olecku – Jana Mroza, Naczelnika Urzędu 

Skarbowego w Olecku – Janusza Żukowskiego, kierowników jednostek podległych Radzie 

Miejskiej, prezesów spółek, kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego, sołtysów, 

przewodniczących rad i zarządów osiedli oraz mieszkańców biorących udział w sesji. 

 

 

Na podstawie listy obecności stwierdził, iż na stan 21 radnych w sesji uczestniczy  

15 radnych, co stanowi wystarczające quorum do odbycia sesji i podejmowania 

prawomocnych uchwał. Trzech radnych przybyło na sesję podczas jej trwania.  

 

 

W załączeniu do protokołu: lista obecności radnych, lista obecności sołtysów  

oraz przewodniczących rad i zarządów osiedli.  

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady.  

3. Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie od ostatniej sesji.  

5. Sprawozdania z prac komisji za 2013 rok. 

6. Ocena stanu funkcjonowania gospodarki odpadami w nowym systemie prawnym – 

referat Komisji Rewizyjnej.  

7. Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych.  

8. Wnioski i oświadczenia radnych. 

9. Uwagi i wnioski Sołtysów, Przewodniczących Rad i Zarządów Osiedli oraz radnych 

Oleckiej Rady Młodzieżowej dotyczące projektów uchwał.   
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10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany Uchwały Nr ORN.0007.40.2012 Rady Miejskiej w Olecku z dnia  

28 czerwca 2012 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju 

Miasta i Gminy Olecko na lata 2013-2023, 

b) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych 

jednostek oświatowych oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 

wykorzystania, 

c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2014-2022, 

d) zmiany budżetu gminy na 2014 rok. 

11.  „Głos wolny, wolność ubezpieczający”.  

12. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Uwag do porządku obrad sesji nie zgłaszano.  

 

 

Do punktu 2 – Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej, odbytej w dniu 30 grudnia 2013r.? 

 

Uwag do protokołu nie zgłaszano. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie treść protokołu z ostatniej sesji Rady 

Miejskiej.  

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 15 za przyjęciem protokołu głosowało 

14 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

 

Rada przyjęła protokół Nr ORN.0002.10.2013 sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu  

30 grudnia 2013 roku.  

 

 

Do punktu 3 – Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski  

poinformował, że w okresie międzysesyjnym wydał następujące zarządzenia: 

 zarządzenie Nr ORN.0050.1.2014 z dnia 2 stycznia 2014 r. w sprawie wykonania 

uchwały Nr XLIV/420/10 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 29 października 2010 r.  

w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Olecko na lata 

2011-2014, 

 zarządzenie Nr ORN.0050.2.2014 z dnia 2 stycznia 2014 r. w sprawie udzielenia 

bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego na rzecz najemców, 

 zarządzenie Nr ORN.0050.3.2014 z dnia 2 stycznia 2014 r. w sprawie przeznaczenia 

do sprzedaży w drodze przetargu nieograniczonego i ogłoszenia wykazu 

nieruchomości położonych na terenie Gminy Olecko – dotyczy nieruchomości  

w miejscowości Plewki, 

 zarządzenie Nr ORN.0050.4.2014 z dnia 9 stycznia 2014 r. w sprawie ogłoszenia 

otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w 2014 roku – 

konkurs dotyczy realizacji zadań publicznych w zakresie wspierania rodziny i systemu 

pieczy zastępczej poprzez prowadzenie i zapewnienie miejsc w placówkach 

opiekuńczych wsparcia dziennego, 
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 zarządzenie Nr ORN.0050.5.2014 z dnia 9 stycznia 2014 r. w sprawie określenia 

procedury zlecania w formie powierzenia lub wsparcia realizacji zadań Gminy Olecko 

w ramach otwartego konkursu ofert, 

 zarządzenie Nr ORN.0050.6.2014 z dnia 9 stycznia 2014 r. w sprawie ogłoszenia 

otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych z zakresu sportu  

w 2014 r., 

 zarządzenie Nr ORN.0050.7.2014 z dnia 9 stycznia 2014 r. w sprawie ogłoszenia 

otwartego konkursu ofert na wsparcie zadań publicznych w zakresie współpracy  

i działalności na rzecz organizacji pozarządowych oraz innych podmiotów 

prowadzących działalność pożytku publicznego – prowadzenie w Olecku Centrum 

Organizacji Pozarządowych, 

 zarządzenie Nr ORN.0050.8.2014 z dnia 9 stycznia 2014 r. w sprawie realizacji zadań 

obrony cywilnej i zarządzania kryzysowego w gminie Olecko w 2014 roku, 

 zarządzenie Nr ORN.0050.9.2014 z dnia 9 stycznia 2014 r. w sprawie realizacji 

pozamilitarnych przygotowań obronnych w gminie Olecko w 2014 roku, 

 zarządzenie Nr ORN.0050.10.2014 z dnia 9 stycznia 2014 r. w sprawie powołania 

Gminnej Komisji Urbanistyczno – Architektonicznej, 

 zarządzenie Nr ORN.0050.11.2014 z dnia 13 stycznia 2014 r. w sprawie ogłoszenia 

otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych z zakresu kultury  

w 2014 r., 

 zarządzenie Nr ORN.0050.12.2014 z dnia 14 stycznia 2014 r. w sprawie zmiany 

Zarządzenia Burmistrza Olecka Nr ORN.0050.3.2014 z dnia 2 stycznia 2014 r.  

w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze przetargu nieograniczonego  

i ogłoszenia wykazu nieruchomości położonych na terenie Gminy Olecko, 

 zarządzenie Nr ORN.0050.13.2014 z dnia 15 stycznia 2014 r. w sprawie powołania 

Komisji Konkursowej do rozpatrzenia ofert konkursowych na wspieranie realizacji 

zadania w zakresie wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej na rok 2014 oraz 

regulaminu jej pracy, 

 zarządzenie Nr ORN.0050.14.2014 z dnia 21 stycznia 2014 r. w sprawie ogłoszenia 

otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w 2014 roku – 

konkurs dotyczy realizacji zadań publicznych w zakresie wspierania rodziny i systemu 

pieczy zastępczej poprzez prowadzenie świetlicy dla 20 dzieci, 

 zarządzenie Nr ORN.0050.15.2014 z dnia 21 stycznia 2014 r. w sprawie powołania 

Komisji Przetargowej, 

 zarządzenie Nr ORN.0050.16.2014 z dnia 21 stycznia 2014 r. w sprawie zatwierdzenia 

zmiany do regulaminu organizacyjnego Warsztatu Terapii Zajęciowej w Olecku, 

 zarządzenie Nr ORN.0050.17.2014 z dnia 23 stycznia 2014 r. w sprawie powołania 

Komisji konkursowej w celu opiniowania ofert złożonych w ramach otwartego 

konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych z zakresu kultury w 2014 r. 

oraz określenia Regulaminu pracy Komisji konkursowej, 

 zarządzenie Nr ORN.0050.18.2014 z dnia 23 stycznia 2014 r. w sprawie powołania 

Komisji konkursowej w celu opiniowania ofert złożonych w ramach otwartego 

konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych z zakresu sportu w 2014 r. 

oraz określenia Regulaminu pracy Komisji konkursowej. 

 

Inne informacje z okresu międzysesyjnego: 

 

 Ogłoszono drugi przetarg na dzierżawę nieruchomości rolnej o powierzchni 0.5697 ha, 

położonej w obrębie Gąski. Przetarg zostanie przeprowadzony w dniu 4 lutego 2014 r. 

 

 Rozstrzygnięto przetarg na sprzedaż: 
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 nieruchomości o powierzchni 908 m² położonej  w Olecku przy ulicy Kasztanowej, 

z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową. Nieruchomość zostanie sprzedana 

za kwotę brutto 37.269,00 zł, 

 nieruchomości o powierzchni 604 m² położonej w Olecku przy ulicy Kasztanowej, 

z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową. Nieruchomość zostanie sprzedana 

za kwotę brutto 35.288,70 zł, 

 nieruchomości gruntowej przeznaczonej pod zabudowę mieszkaniową, położoną  

w Olecku przy ulicy Kamiennej. Nieruchomość zostanie sprzedana za kwotę brutto 

74.538,00 zł, 

 lokalu użytkowego o pow. 39,5 m²  położonego w budynku przy ulicy Kolejowej  

w Olecku. Nieruchomość lokalowa zostanie sprzedana za kwotę 127.107,00 zł, 

 nieruchomości  o  pow.   1263   m²,  położonej  w Olecku  na Osiedlu  Siejnik  II  

z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową. Nieruchomość zostanie sprzedana 

za kwotę brutto 42.373,50 zł. 

 

 Nie doszły do skutku przetargi : 

 na sprzedaż nieruchomości przy ulicy Kasztanowej w Olecku, 

 na sprzedaż nieruchomości przy ulicy Wiejskiej w Olecku , 

 na sprzedaż nieruchomości w miejscowości Zajdy, 

 na sprzedaż nieruchomości w Olecku na Osiedlu Siejnik I (pod zabudowę 

garażową), 

 na sprzedaż trzech nieruchomości w Olecku na Osiedlu Siejnik II, 

 na sprzedaż nieruchomości pod zabudowę garażową w Olecku przy Alejach 

Lipowych. 

 

 Zawarto akty notarialne: 

 na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej w Olecku przy ulicy Słonecznej  

z przeznaczeniem na stworzenie działki budowlanej w wyniku uwzględnienia     

roszczeń właścicieli lokali mieszkalnych. 

 na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej w Olecku przy ulicy Batorego  

z   przeznaczeniem na stworzenie działki budowlanej w wyniku uwzględnienia 

roszczeń właścicieli lokali mieszkalnych. 

 

 Zakończono roboty budowlane pierwszego etapu w zakresie sieci wodociągowej  

z przyłączami w miejscowości Kukowo. Odbiór nastąpił 14 stycznia 2014 r. Przypomniał, iż 

inspektorem nadzoru był Pan Jan Makowski, który realizował zamówienie za kwotę  

29.500 zł. Wykonwacą zadania była firma P.P.U.H. „BUDAMEX” M. Mironowicz, A. 

Turowski Sp. j. z Białegostoku oraz Przedsiębiorstwo Produkcyjno-Usługowe „DRABENT” 

Maria Drabent, Jacek Drabent Sp.j. z Białegostoku. Koszt brutto wykonania zadania wyniósł 

2.354.241,89 zł. Projekt był realizowany w ramach Programu Współpracy Transgranicznej  

Litwa-Polska-Rosja na lata 2007 – 2013. Obecnie trwa procedura przygotowywania II etapu 

zadania do przetargu. Zakres robót w drugim etapie: 21 km sieci wodociągowej Kukowo-

Zajdy-Zabielne, odcinek sieci tranzytowej Siejnik-Zajdy, 44 przyłącza wodociągowe oraz  

50 przydomowych oczyszczalni ścieków. 

 

 Trwają prace przy realizacji sieci szerokopasmowej Gminy Olecko. Obecne prace 

polegają na uruchamianiu punktów Hot-Spot, dostawie i instalacji urządzeń niezbędnych do 

działania systemu Wi-Fi. 

 

 Budowa boiska sportowego wraz z zapleczem w Lenartach – w dniu 20 stycznia  

2014 r. podpisano umowę na wykonanie robót z firmą PHUP „PALWOD” Ryszard 

Pawlukanis z Gołdapi. Termin zakończenia: 20 maja 2014 r. Koszt brutto wykonania zadania 
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wynosi 357.480,23 zł. Nadzór inwestorski będzie prowadziła firma Projektowanie i Nadzory,  

Wiktor Werstak z Olecka za cenę 3.198 zł. Inwestycja jest dofinansowana z PROW.  

 

 Realizacja funduszu sołeckiego: 

 budowa oświetlenia w Giżach – 17 stycznia 2014  r.  wdrożono  procedurę 

udzielenia zamówienia bez zastosowania ustawy o zamówieniach publicznych na 

opracowanie projektu budowlanego linii oświetleniowej długości około 0,2 km. 

Termin złożenia propozycji cenowych: 27 stycznia 2014 r.;  

 budowa oświetlenia w Sedrankach – 17  stycznia 2014  r.  wdrożono  procedurę  

udzielenia zamówienia bez zastosowania ustawy o zamówieniach publicznych na 

opracowanie projektu budowlanego linii oświetleniowej długości około 1,05 km. 

Termin złożenia propozycji cenowych: 27 stycznia 2014 r. 

 

 Budowa oświetlenia ul. Nocznickiego w Olecku – 17 stycznia 2014 r.  wdrożono 

procedurę udzielenia zamówienia bez zastosowania ustawy o zamówieniach publicznych na 

opracowanie projektu budowlanego linii oświetleniowej długości około 0,4 km. Termin 

złożenia propozycji cenowych: 27 stycznia 2014 r. 

 

 Rozpoczęto realizację projektu budowy ścieżki pieszo – rowerowej na szlaku dawnej 

kolejki wąskotorowej w Olecku oraz remont pomostu kąpieliska miejskiego „SKOCZNIA”  

w Olecku z dofinansowaniem z Programu Współpracy Transgranicznej Litwa-Polska  

2007-2013. Przypomniał, iż w ramach zadania zostanie wykonane oświetlenie uliczne na 

długości od ul. Ludowej do ul. Gołdapskiej 18A (garaże) ok. 1,5 km, remont pomostu mola 

na „SKOCZNI” oraz wykonanie nawierzchni utwardzonej od ulicy Gdańskiej do Gołdapskiej 

18A (garaże) i dalej do drogi na Gołdap o nawierzchni żwirowej. Realizacja projektu nastąpi 

w terminie od stycznia 2014 roku do grudnia 2014. W dniu 16 stycznia br. odbyło się 

spotkanie robocze z przedstawicielami z Litwy celem omówienia działań w projekcie. 

Obecnie trwają prace nad sporządzaniem dokumentacji przetargowej na część inwestycyjną. 

Łączny koszt projektu 540.001 euro. Przewidywane wydatki po stronie Gminy Olecko 

wyniosą 254.154 euro, z czego dofinansowanie z Unii Europejskiej to kwota 216.030,90 euro. 

 

 Zmiana studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta 

i gminy Olecko – w dniu 21.01.2014 r. zakończył się termin wyłożenia do publicznego 

wglądu projektu zmiany studium wraz z prognozą oddziaływania na środowisko. Dyskusja 

publiczna nad rozwiązaniami przyjętymi w projekcie studium odbyła się 10.01.2014 r. Do  

11 lutego br. można wnosić uwagi na piśmie, z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy 

jednostki organizacyjnej i adresu, oznaczeniem nieruchomości, której uwaga dotyczy. Po tym 

terminie uwagi będą rozpatrywane i wnoszącym uwagi zostanie przekazana na piśmie 

informacja o ich rozpatrzeniu.  

 

 W związku z wynikającymi z ustawy z dnia 4 marca 2010 r. o infrastrukturze 

informacji przestrzennej, obowiązkami w zakresie tematu „zagospodarowanie przestrzenne” 

m.in. tworzenia metadanych dla zbiorów i usług danych przestrzennych, stworzony został dla 

naszej gminy portal mapowy Systemu Informacji Przestrzennej. Serwis dostępny jest na 

oficjalnej stronie internetowej urzędu lub bezpośrednio pod adresem: olecko.e-mapa.net.  

W warstwie informacyjnej „zagospodarowanie przestrzenne” będą systematycznie 

publikowane zbiory danych przestrzennych w postaci planów miejscowych. 

 

 Od 8 stycznia trwa wymiar podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób 

fizycznych. Decyzje są sukcesywnie doręczane przez pocztę, gońców i przez sołtysów wsi. 
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 W dniu 15 stycznia upłynął termin składania deklaracji w sprawie podatku rolnego  

i leśnego przez osoby prawne. Przypomniał, że osoby prawne mają obowiązek złożyć 

deklarację w sprawie podatku od nieruchomości do 31 stycznia i także w tym terminie 

dokonać wpłaty pierwszej raty podatku. 

 

 Podatnicy podatku od środków transportowych zobowiązani są złożyć deklarację  

w terminie do 15 lutego i także w tym terminie dokonać wpłaty pierwszej raty podatku. 

 

 W lutym producenci rolni mogą składać wnioski o zwrot podatku akcyzowego 

zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej. Do wniosku 

dołącza się faktury VAT na zakup oleju napędowego za okres od 1 sierpnia 2013 r. do  

31 stycznia 2014 r. 

 

 W  roku  bieżącym   istnieje   również  możliwość   dofinansowania  kosztów 

unieszkodliwiania       odpadów    zawierających    azbest.    Dofinansowanie   w wysokości 

85% kosztów obejmuje demontaż, transport oraz utylizację wyrobów azbestowych. Pozostałe 

15% oraz koszty związane z odtworzeniem np. powierzchni dachowej pokrywa właściciel 

nieruchomości. Osoby zainteresowane uzyskaniem dofinansowania do 15 marca powinny 

złożyć w Urzędzie Miejskim wniosek lub podanie o przystąpieniu do programu. Wniosek 

można pobrać w Urzędzie Miejskim w pokoju Nr 3 na parterze. Realizację przewiduje się  

w miesiącach lipiec – wrzesień br. 

 

 Od 1 stycznia bieżącego roku osoby korzystający z dodatków mieszkaniowych mogą 

ubiegać się o przyznanie dodatku energetycznego na częściowe pokrycie kosztów związanych 

z opłatami za energię elektryczną. Osoby zainteresowane uzyskaniem tego świadczenia 

winny złożyć wniosek w Urzędzie Miejskim, który można pobrać w pokoju Nr 2 na parterze 

budynku przy Placu Wolności 3. Do wniosku należy dołączyć kserokopię umowy sprzedaży 

energii elektrycznej zawartej z przedsiębiorstwem energetycznym i dowód wniesienia opłaty 

skarbowej w wysokości 10 zł. Wysokość dodatku energetycznego uzależniona jest od liczby 

członków w gospodarstwie domowym i wynosi miesięcznie : 

 osoby samotne – 11,36 zł 

  2-4 osób – 15,77 zł 

  powyżej 5 osób – 18,93 zł.  

 

 21 stycznia 2014 r. został ogłoszony po raz piąty przetarg na sprzedaż autobusu 

szkolnego marki IRiSBUS, dostosowanego do przewozu osób niepełnosprawnych. Cena 

wywoławcza autobusu to 65.000 zł brutto. 

 

 W styczniu 2014 r. w Regionalnym Ośrodku Kultury w Olecku – „Mazury Garbate" 

zorganizowano m.in. następujące wydarzenia kulturalne: 

 12 stycznia w Olecku, tak jak na terenie całego kraju, odbył się 22 Finał Wielkiej 

Orkiestry Świątecznej Pomocy. W ramach oleckiego finału WOŚP odbył się m.in. 

halowy turniej piłki nożnej, zajęcia z nurkowania ze Stowarzyszeniem Nurkowym 

„Amfiprion”, występ Szkolnej Orkiestry Kameralnej, Miejskiej Orkiestry Dętej, 

chóru „Mazurskie Słowiki”, pokazy ratownictwa medycznego; 

 23 stycznia ruszył nowy cykl filmowy KADR – Kino Ambitne Daje Radę. Podczas 

pierwszego spotkania cyklu zaprezentowano zgromadzonej publiczności dokument, 

dwie animacje oraz trzy filmy fabularne. Podczas cyklu filmowego prezentowane 

będą filmy ambitne, doceniane przez krytyków i publiczność, jak również pozycje 

niszowe, których raczej nie obejrzy się w multipleksach; 

 odbył się wernisaż wystawy prac powstałych podczas pleneru interdyscyplinarnego 

Plener 2013 Reality Art OLSZEWO. 
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 Regionalny Ośrodek Kultury w Olecku zaprasza do skorzystania z oferty ośrodka  

w czasie ferii zimowych. Tegoroczne ferie z cyrkowym motywem przewodnim skierowane są 

do wszystkich maluchów i nie tylko. Oprócz planowanych, m.in. zajęć tanecznych, 

plastycznych, teatralnych uczestników czekają bajkowe seanse w kinie „Mazur”, Turniej Gier 

Planszowych „Dzielnica Jokera” oraz koncert Doroty Osińskiej – laureatki programu The 

Voice of Poland. 

 

 W styczniu 2014 r. w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji w Olecku odbyły się.m.in: 

 Noworoczny Międzynarodowy Turniej Halowej Piłki Nożnej Chłopców z rocznika 

2000 i młodszych, w którym wystartowało 80 zawodników, 

 II  Halowy Turniej o Puchar Prezesa ZPU Prawda, w którym uczestniczyło  

170 osób z województwa warmińsko-mazurskiego oraz podlaskiego, 

 Halowy Turniej Piłki Nożnej WINTER CUP, rozegrany w skali międzynarodowej, 

w którym wystartowało 200 chłopców, 

 4 stycznia odbyły się kolejne eliminacyjne zawody pływackie w ramach cyklu 

„Warmia i Mazury pływają”, w których wystartowało 160 pływaków amatorów. 

 

 Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Olecku będzie organizatorem Zimowiska „Ferie 

na sportowo” w okresie ferii zimowych. Więcej informacji na temat zimowiska na stronie 

internetowej urzędu oraz ośrodka.  

 

 W okresie ferii zimowych dla dzieci i młodzieży uczącej się będzie obowiązywała 

promocja na usługi Hali LEGA. 

 

 Przedstawił dane ze sprawozdania z rocznej działalności Hali Lega w Olecku. W ciągu 

roku 2013 z całego obiektu skorzystało 182.251 osób. Z pływalni i SPA – 91.287 osób. 

Porównując liczbę osób korzystających z pływalni z innymi miastami (Olsztyn, Suwałki, 

Gołdap) w przeliczeniu na mieszkańca, nasza gmina uzyskuje najlepsze wyniki. Dzienny 

rekord osób na basenie zanotowano 22.10.2013 r. – skorzystało 613 osób. Z pływalni i hali  

w ramach lekcji wychowania fizycznego skorzystało 25.009 uczniów ze szkół podległych 

gminie. W ciągu roku zorganizowano w Hali Lega 106 imprez, w których udział wzięło 

23.560 uczestników. Odwiedzili nas mieszkańcy 56 miast z kraju i ze świata. Na hali 

trenowały 123 obozy sportowe (4.305 uczestników). Najmłodszy klient pływalni miał około  

6 miesięcy, a najstarszy około 90 lat. Najmłodszy uczestnik zawodów pływackich miał  

3,5 roku, a najstarszy 66 lat. Dla zainteresowanych sprawozdanie dostępne jest do wglądu.    

 

Radni nie zgłaszali pytań w związku z przedstawionymi informacjami. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Do punktu 4 – Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach 

podejmowanych w okresie od ostatniej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

przedstawił następujące informacje: 

 Burmistrz przedłożył sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i przedszkolu prowadzonych 

przez gminę Olecko. 
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 Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie przesłała uchwałę Kolegium Izby  

w sprawie badania zgodności z prawem uchwały Nr ORN.0007.68.2013 Rady Miejskiej  

w Olecku z dnia 28 listopada 2013 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Olecko na lata 2013-2022. 

 

 Dyrektorzy szkół: 

- Zespołu Szkół w Olecku, 

-Gimnazjum Nr 2 w Olecku 

przedstawili informacje na temat zawartych umów najmu. 

 

 W związku z przyznaniem wsparcia finansowego w wysokości 5.000 zł Komendzie 

Powiatowej Policji w Olecku, Komendant zwrócił się z prośbą o przeznaczenie jej na 

sfinansowanie tzw. służb ponadnormatywnych w wysokości 2.700 zł oraz wydatków 

bieżących związanych z utrzymaniem i funkcjonowaniem Komendy w wysokości 2.300 zł.  

 

 W okresie międzysesyjnym odbyły się następujące posiedzenia komisji: 

 20 stycznia 2014 r. odbyło się posiedzenie Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony 

Zdrowia i Bezpieczeństwa, 

 21 stycznia 2014 r. odbyło się posiedzenie Komisji Planowania, Budżetu  

i Gospodarki, 

 21 stycznia 2014 r. odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Promocji 

Gminy, Sportu i Rekreacji. 

 

Radni nie zgłaszali pytań w związku z przedstawionymi informacjami. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Do punktu 5 – Sprawozdania z prac komisji za 2013 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Mariusz Miłun 

przedstawił sprawozdanie z prac Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki za 2013 rok  

– w załączeniu do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Wojciech Leonarczyk 

przedstawił sprawozdanie z prac Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia  

i Bezpieczeństwa za 2013 rok – w załączeniu do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Jan Grzyb 

przedstawił sprawozdanie z prac Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu  

i Rekreacji za 2013 rok – w załączeniu do protokołu.   

Następnie w zastępstwie Przewodniczącego Komisji Statutowej – Mariana Prusko 

przedstawił sprawozdanie z prac Komisji Statutowej za 2013 rok – w załączeniu do 

protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Krzysztof Kempisty 

przedstawił sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej za 2013 rok – w załączeniu do 

protokołu.  

 

Radni nie zgłaszali uwag w związku z przedstawionymi informacjami.  

 



 9 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 6 – Ocena stanu funkcjonowania gospodarki odpadami w nowym systemie 

prawnym – referat Komisji Rewizyjnej. 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Krzysztof Kempisty 

odczytał referat Komisji Rewizyjnej na temat oceny stanu funkcjonowania gospodarki 

odpadami w nowym systemie prawnym – w załączeniu do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi w związku z przedstawionymi informacjami? 

 

Radny Grzegorz Kłoczko 

poinformował, iż chciałby uzupełnić powyższą informację, ponieważ dane przedstawione 

przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej obejmują okres do końca listopada. Dostępne są 

dane na koniec grudnia. Dane te zostały uwzględnione w zestawieniach. Omówił 

przygotowane zestawienia – wydruk w załączeniu do protokołu.  

Po analizie materiału można sformułować kilka wniosków. Dziwna jest ilość odpadów 

zebrana selektywnie – wynosi tylko około 15% ilości normatywnej. Ilość odpadów 

zmieszanych jest zdecydowanie większa. Skąd się to bierze? Przekazano radnym informacje, 

że gmina nie kontroluje w żaden sposób tej ilości, która jest oddawana na punkcie 

przeładunkowym. Może zatem warto pomyśleć o kontrolowaniu odpadów, które trafiają na 

punkt przeładunkowy, bo jak dotąd odbywa się to jedynie na zaufaniu do firmy odbierającej 

odpady. Można także zadać sobie pytanie, czy oddający odpady zmieszane płaca za mało, czy 

za dużo i czy za mało czy za dużo płacą oddający odpady selektywne? Jeżeli weźmiemy pod 

uwagę to, że produkujący odpady selektywne oddają tylko 15% normy, to można powiedzieć, 

że płacą dość dużo. Można także powiedzieć, że produkujący odpady zmieszane płacą trochę 

za mało w stosunku do tego, co produkują. Nie jest to jednak takie proste i stwierdzenia te 

uzasadnione byłyby tylko wtedy, gdyby gmina rozliczałby się cały czas od tony, natomiast 

tracą sens, kiedy gmina rozliczałaby się od osoby. Firma odbierająca odpady ma obowiązek 

ewidencjonowania, pojawiają się problemy z przeliczaniem litrów na kilogramy. Należy więc 

tu także upatrywać ewentualnych źródeł nieścisłości. Prawdopodobnie ilość odpadów 

selektywnych jest wyższa niż 15%, tylko błąd tkwi w rozliczaniu się z firmą. Ponadto różnica 

w cenie, którą płacimy za odpady zmieszane i selektywne nie jest duża.  

Podsumowując stwierdził, iż cały system się zamyka, więc nie ma większych powodów do 

dyskusji o wysokości tych opłat. Można rozmawiać o proporcjach i ewentualnie ujednolicić 

wszystkie odpady, aby samochód nie musiał specjalnie jeździć po 60 ton w ciągu miesiąca, bo 

może taniej będzie, jak jeden samochód będzie zbierał wszystkie odpady, traktowane jako 

zmieszane.  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

zwrócił uwagę, że ze wszystkich przedstawionych danych można stwierdzić, iż dobrze 

ustalono kwoty opłaty za śmieci. Na bieżąco jest monitorowana ilość oddawanych odpadów – 

zebranych selektywnie i zmieszanych. Pełny obraz będziemy mieli po miesiącu czerwcu  

2014 roku. Wiadomym jest, że w większości gmin firmy, które odbierają odpady, stosowały 

ceny wręcz dumpingowe. Na pewno obecnie firmy te nie zarabiają na świadczeniu tego typu 

usług. Do sprawy powrócimy, ponieważ około miesiąca czerwca zostanie ogłoszony nowy 

przetarg na wyłonienie przewoźnika.  

 

Na tym dyskusję i punkt zakończono. 
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Do punktu 7 – Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych. 

 

Radny Maciej Juchniewicz 

zgłosił następujące sprawy: 

 Zapytał o spotkanie z przedstawicielami powiatu na temat wymiany czy zamiany dróg 

w mieście? 

 Zapytał, na jakim etapie jest Olecka Karta Rodziny? 

 Zwrócił się z prośbą o wyczyszczenie toalety przy placu zabaw obok skate parku,  

a także o naprawę latarni przy deptaku (co zgłaszał radny Jarosław Bagieński sesję 

temu). Dodatkowo metalowe kosze na śmieci nadal pływają w jeziorze – obecnie 

skutym lodem.  

 Prosił o sprawdzenie, na jakiej zasadzie na chodnikach wokół Placu Wolności parkują 

samochody. Nie chodzi o samochody dostawcze, które wjeżdżają na pewną chwilę na 

chodnik, ale o samochody, które pozostawiane są na chodnikach na noc. 

 Prosił, aby na stronie internetowej Urzędu pojawiła się informacja o możliwości 

wsparcia dla bezdomnych, szczególnie w mrozy – gdzie można zadzwonić, gdzie 

można znaleźć wsparcie. Byłaby to informacja dla ludzi, którzy widzą osoby  

w potrzebie lub śpiące np. na klatkach schodowych – co zdarza się bardzo często. 

 Prosił o opracowanie informacji i zamieszczenie jej na stronie internetowej Urzędu na 

temat tego, jakim organizacjom z terenu Gminy Olecko i Powiatu Oleckiego można 

przekazać 1% podatku i w jaki sposób.  

 Od kilku miesięcy mamy nową stronę internetową. Uważa, że jakościowo jest bardzo 

duża poprawa. Zwrócił się z prośbą o to, aby każdy artykuł można było udostępnić 

poprzez portale społecznościowe, a także aby artykuły można było wysyłać mailem.  

 W imieniu mieszkańców prosił o przygotowanie informacji na temat odśnieżania – kto 

odpowiada, za jakie ulice, a także kontakt (np. mailowy) i zamieszczenie jej na stronie 

internetowej. 

Poinformował, iż odbyło się spotkanie Burmistrza z osobami, które zajmowały się pomysłem 

na inne przeznaczenie, niż sprzedaż przeznaczenie działki po byłym PTTK. Burmistrz 

przychylił się do propozycji i mają być prowadzone wspólne prace nad nową koncepcją tego 

miejsca. Jednym z pomysłów jest utworzenie Spółdzielni Socjalnej. Dziękował Burmistrzowi 

za to, że działka nie będzie przeznaczana na sprzedaż, a także za to, że zaangażował się w to, 

aby miejsce to służyło społeczności.       

Zachęcał sołtysów do zgłaszania się na Spotkanie Organizacji Działających na Obszarach 

Wiejskich w Marózie, poświęconego działalności w sołectwie, w najbliższej okolicy.  

Odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany dotyczącej przystąpienia do sporządzenia 

Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Olecko na lata 2013-2023, polecał urzędnikom, członkom 

organizacji pozarządowych udział w Laboratorium Partycypacji Obywatelskiej. Są to 

warsztaty dotyczące opracowywania lokalnych strategii rozwojów w procesie 

uspołecznionym. Polecał. Dojazd, nocleg, wyżywienie są bezpłatne.  

Poinformował, iż od lutego Olecka Kooperatywa Obywatelska będzie organizować stałe 

comiesięczne Oleckie Kawiarenki Obywatelskie. Najbliższa odbędzie się 23 lutego i będzie 

dotyczyła wspierania przedsiębiorczości w gminie. Efektem kawiarenek mają być 

wypracowane przez mieszkańców wnioski do przekazania Radzie Miejskiej i Burmistrzowi. 

Zapraszał wszystkich do udziału.  

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

zgłosił następujące zapytania: 

 Mieszkańcy miasta zgłaszają, że w biały dzień można zobaczyć na podwórkach 

szczury (widziano je na Osiedlu Zielonym). Zapytał, czy jako gmina możemy 
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skutecznie koordynować akcję odszczurzania miasta? Jakie działania zostały podjęte  

w tej sprawie do tej pory? 

 Zapytał czy organ nadzoru wypowiedział się już na temat uchwały w sprawie 

uwarunkowań i kierunków rozwoju energetyki opartej na odnawialnych źródłach 

energii na terenie Gminy Olecko? 

 

Radny Grzegorz Kłoczko 

zapytał o stan cyfryzacji w gminie. Prosił o przedstawienie raportu na temat tego, co zostało 

przeprowadzone, na jakim jesteśmy etapie i jakie są zamierzenia na najbliższe miesiące. 

Chodzi mu nie o warstwę infrastrukturalną, ale o warstwę użytkową, czyli usługi cyfrowe,  

z których mieszkańcy będą mogli korzystać.  

 

Innych interpelacji nie zgłaszano.  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

udzielił odpowiedzi na powyższe interpelacje: 

 Jeżeli chodzi o spotkanie ze Starostwem odpowiedział, iż nie było jeszcze propozycji 

ze strony powiatu. Pracuje nad tym, co można zrobić i poprawić w zakresie dróg na 

terenie miasta. Uważa, że nie należy spieszyć się z przejmowaniem dróg, ponieważ 

trwają daleko zaawansowane prace nad nowa ustawą o drogach publicznych, która 

pewne sprawy ureguluje. Być może przekazane starodroża z powrotem wrócą do 

właścicieli (droga krajowa byłaby nie drogą gminną, ale wojewódzką). Wyraził 

nadzieję, że spotkanie odbędzie się w najbliższym czasie.     

 Prace nad Kartą Rodziny są zaawansowane. Na początku lutego zostanie wydane 

zarządzenie w tej sprawie.  

 Gmina stara się w jednakowym czasie jesienią wspólnie z innymi administratorami 

przeprowadzać deratyzację. Nie można jednak ani Spółdzielni Mieszkaniowej, ani 

wspólnot mieszkaniowych do tego zmusić.  

 Do dnia dzisiejszego organ nadzoru nie wypowiedział się na temat uchwały w sprawie 

uwarunkowań i kierunków rozwoju energetyki opartej na odnawialnych źródłach 

energii na terenie Gminy Olecko. 

Na pozostałe interpelacje zostaną udzielone odpowiedzi pisemne. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Do punktu 8 – Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radny Łukasz Jeleniewicz 

wniosek dotyczy farm wiatrowych, które zgodnie z projektem studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego mają powstać na ternie gminy. Co prawda nie 

ma rozstrzygnięcia wojewody na temat uchwały w sprawie uwarunkowań i kierunków 

rozwoju energetyki opartej na odnawialnych źródłach energii na terenie Gminy Olecko, 

jednak najprawdopodobniej zostanie ona uchylona – wojewoda uchylił identyczną uchwałę 

Rady Gminy Świętajno. W związku z powyższym zgłosił wniosek o zarządzenie referendum 

lokalnego w tej sprawie, w którym mieszkańcy powiedzą „tak” lub „nie” przyszłym 

elektrowniom wiatrowym. W ten sposób mieszkańcy sami będą mogli zadecydować  

o sprawie, która bezpośrednio ich dotyczy. Jest to kluczowa decyzja, jaką może podjąć Rada 

Miejska. Jest przekonany, że postąpienie zgodnie z decyzją mieszkańców, którą wyraziliby  

w referendum, będzie jak najbardziej słusznym rozwiązaniem. Zwrócił się z prośbą do 

Burmistrza o sprawdzenie wymagań formalnych, jakie należy spełnić, aby nadać kształt 

projektowi uchwały referendalnej oraz oszacowanie kosztów referendum, biorąc pod uwagę 
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wymagania ustawowe. Jeśli wniosek zyskałby aprobatę ze strony radnych, uchwała mogłaby 

trafić pod obrady Rady na sesji w marcu, a referendum mogłoby odbyć się w maju lub  

w czerwcu.   

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

zgłosił następujące wnioski: 

 Źle oznakowany jest wjazd na obwodnicę, przez co często tzw. tiry wjeżdżają do 

miasta i nie zawsze przez CB da się wskazać im sposób wyjazdu. Dlatego wniósł  

o oznaczenie wyjazdów na obwodnicę na terenie miasta.  

 Wracając do wniosku w sprawie tras narciarskich zwrócił uwagę, że coraz bardziej 

zauważalni sią tzw. nordic walkerzy. Pomyślmy o bezpiecznej i odśnieżonej trasie dla 

nich. 

 W niektórych miastach w Polsce (Warszawa, Opoczno, Łomża) przy przejściach dla 

pieszych na skrzyżowaniach stoją urządzenia, w których jest piasek. Podczas zimy nie 

trzeba czekać na piaskarkę, aby zabezpieczyć przejście dla pieszych. Daje się 

zauważyć, że jak znika śnieg, ten sam piasek można z powrotem wprowadzić do tego 

urządzenia. Wniósł o sprowadzenie takiego urządzenia do naszego miasta – zdjęcia  

w załączeniu.  

 

Radny Grzegorz Kłoczko 

wniósł o sprawdzenie i ewentualnie uregulowanie sprawy wiedzy wśród nauczycieli, 

zwłaszcza szkół gminnych, dotyczącej nagłego załamania zdrowia u uczniów. Chciałby, aby 

każdy nauczyciel był przeszkolony i wiedział, co ma zrobić, gdy uczeń podczas lekcji mdleje 

lub traci przytomność.  

 

Radny Maciej Juchniewicz 

zgłosił wniosek do Przewodniczącego Rady Miejskiej o zamieszczenie na stronie informacji  

o planie pracy Rady Miejskiej i terminach sesji.  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, iż taka informacja jest zamieszczona w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Innych wniosków nie zgłaszano. 

 

Odpowiedzi na wnioski zostaną udzielone na piśmie.  

  

Na tym punkt zakończono.   

 

 

Do punktu 9 – Uwagi i wnioski Sołtysów i Przewodniczących Rad i Zarządów Osiedli 

oraz radnych Oleckiej Rady Młodzieżowej dotyczące projektów uchwał. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy ktoś z przedstawicieli jednostek pomocniczych lub radnych Oleckiej Rady 

Młodzieżowej chciałby zabrać głos na temat projektów uchwał będących przedmiotem obrad 

sesji? 

 

Uwag nie zgłaszano. 

 

 

Przerwa 5 minut 
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Do punktu 10 – Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a) zmiany Uchwały Nr ORN.0007.40.2012 Rady Miejskiej w Olecku z dnia  

28 czerwca 2012 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Miasta  

i Gminy Olecko na lata 2013-2023 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, iż w związku z niewywiązaniem się firmy przygotowującej projekt Strategii 

Rozwoju Miasta i Gminy Olecko na lata 2013 – 2023 z warunków umownych i nie 

dotrzymaniem terminu umowy, nastąpiło wypowiedzenie umowy ze skutkiem 

natychmiastowym. Strategia zostanie ukończona przez pracowników Urzędu przy współpracy 

z Radą Miejską. Wobec powyższego termin sporządzenia projektu Strategii ulegnie zmianie, 

co skutkuje zmianą terminu obowiązywania dokumentu tj. z lat 2013-2023 na lata 2014-2024. 

Umowa z firmą była podpisana na kwotę 29.520 zł. Do tej pory opłacono 11.808 zł. Kwota 

pozostała do zapłaty wynosi 17.712 zł. Nie zostanie uiszczona w całości, ale w wysokości 

około 880 zł za wykonane prace. Dodatkowo zostanie naliczona kara umowna w kwocie 

10.155 zł. Sprawa być może zakończy się w sądzie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

Prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Mariusz Miłun 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Wojciech Leonarczyk 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr ORN.0007.40.2012 Rady Miejskiej 

w Olecku z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii 

Rozwoju Miasta i Gminy Olecko na lata 2013-2023. 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały?  

 

Radny Grzegorz Kłoczko 

zwrócił uwagę, że w projekcie studium strategia jest obszernie przywoływana  

i wykorzystywana. W rezultacie, firma nic by nie uzyskała, gdyby zapłaciła nam kary, a my 

będziemy się posiłkować w dokumencie (studium) owocami jej pracy. Nie czuje się z tym 

elegancko, gdyż kilkanaście dni przedstawiciele tej firmy pracowali. Gdybyśmy nie 

powoływali się na ich pracę, nie byłoby problemu. Zachęcałby do ugody i aby jakieś profity 

firma jednak miała, gdyż inaczej mieszkańcy Słupska czy Ustki, skąd pochodzą wykonawcy, 

będą kojarzyli Olecko z samorządem, który wykorzystuje ich pracę, a starannie dba o to, aby 

nie ponosić kosztów. Jeżeli więc będziemy wykorzystywać ich pracę, to wypadałoby, aby oni 

także coś z tego mieli. 

 

Radny Maciej Juchniewicz 

stwierdził, iż na pewno mieszkańcy Ustki ani Słupska nie korzystali z usług tej firmy przy 

opracowywaniu swoich strategii. Był jednym z wnioskujących o to, aby rozwiązać umowę z 
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firmą, gdyż nie dawała ona sobie rady, a owoce jej pracy były żadne. Materiał, który został 

przez nich sporządzony można określić jako „strategię wyguglowaną”. Dobrze się stało, że 

umowa została wypowiedziana. Na pewno nie powinno być tak, że za źle wykonaną pracę 

powinniśmy mimo wszystko zapłacić. Z jednej strony rozumie radnego, ale z drugiej – tam, 

gdzie ktoś wykonuje źle poleconą pracę, nie ma sentymentów. Jest to nasza strategia, ma nam 

służyć. Wyraził nadzieję, że samorząd nie będzie udzielał rekomendacji tej firmie, gdyż firmy 

często powołują się na sporządzanie strategii samorządom. Firma nie miała żadnych narzędzi, 

zasobów ani rzeczowych, ani technicznych, ani osobowych, aby się tego podjąć. 

 

Radny Grzegorz Kłoczko 

w związku z powyższym będzie wnosił, aby w studium nie było żadnych odwołań do 

strategii. 

 

Innych uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 18, za podjęciem uchwały głosowało  

18 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany Uchwały Nr ORN.0007.40.2012 

Rady Miejskiej w Olecku z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Olecko na lata 2013-2023. 

 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.1.2014 

w załączeniu 

 

 

b) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych  

i niepublicznych jednostek oświatowych oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 

wykorzystania 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż w związku ze zmianą ustawy o systemie oświaty, istnieje konieczność zmiany 

obowiązującej uchwały.  

Poinformował, iż w wyniku prac na posiedzeniach komisji, zostały wprowadzone następujące 

autopoprawki do treści projektu uchwały: 

1) w tytule rozdziału II wyraz „wysokość” został zastąpiony wyrazem „wysokości”, 

2) w § 3 ust. 1 i ust. 2 wyraz „przewidzianym” zastąpiono wyrazem „ponoszonym”, 

3) w § 3 ust. 3 lit. b otrzymuje brzmienie: „b) 75% - w kolejnych latach działalności - 

ustalonych w budżecie gminy wydatków bieżących, pomniejszonych o opłaty za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego oraz za wyżywienie, stanowiące dochody 

budżetu gminy, ponoszone w przedszkolu gminnym w przeliczeniu na jednego ucznia, 

z zastrzeżeniem ust. 7.”, 

4) w § 3 ust. 4 wyraz „przewidzianych” zastępuje się wyrazem „ponoszonych”, a także 

wyrazy „dochody budżetu miasta” zastępuje się wyrazami „dochody budżetu gminy”, 

5) poprawiono błędy literowe w § 3 ust. 5, 

6) w § 3 ust. 7  wyrazy „o których mowa w ust. 1-7” zastąpiono wyrazami „o których 

mowa w ust. 1-6”, 

7) w § 3 ust. 10 wyrazy „dla jednostek samorządu terytorialnego” zastąpiono wyrazami 

„otrzymywanej przez gminę”, 
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8) w § 4 ust. 1 wykreśla się wyraz „oświatowe”, w ust. 2 poprawia się błędy literowe,  

w ust. 3 wyrazy „wymienionych w § 2” zastępuje się wyrazami „wymienionych  

w § 3”, 

9) w § 9 ust. 1 i ust. 3 wyrazy „kalendarzowym” zastępuje się wyrazami „budżetowym”, 

10) w § 9 ust. 1 lit. b otrzymuje brzmienie: „b) informacji o wykorzystaniu rocznej dotacji, 

składanej do dnia 15 stycznia następnego roku budżetowego, według wzoru 

stanowiącego załącznik nr 4;”, 

11) w § 9 wykreśla się ust. 5, 6 i 7, 

12) w § 10 ust. 1 pkt 2 otrzymuje brzmienie: „2) przekazania informacji o wykorzystaniu 

rocznej dotacji – na formularzu stanowiącym załącznik nr 4.”, 

13) w § 10 ust. 2 otrzymuje brzmienie: „2. O wynikach rozliczenia dotacji Burmistrz 

zawiadamia osobę prowadzącą jednostkę do dnia 15 miesiąca następującego po 

miesiącu założenia informacji, o których mowa w ust. 1.”, 

14) w § 12 ust. 2 pkt 1 wykreśla się wyraz „ilości”, 

15) w § 13 ust. 2 wykreśla się wyrazy „telefonicznie lub”, a także poprawione zostały 

błędy literowe, 

16) błędy literowe poprawiono także w § 14, 

17) w § 15 ust 4 wyrazy „w terminie 14 dni” zastępuje się wyrazami „w terminie 30 dni”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Mariusz Miłun 

poinformował, że komisja uwzględniając autopoprawki jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Wojciech Leonarczyk 

poinformował, że komisja uwzględniając autopoprawki jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

poinformował, że komisja uwzględniając autopoprawki jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

zwrócił się prośbą o pozwolenie na nieodczytywanie projektu uchwały. 

 

Rada wyraziła zgodę na to, aby Przewodniczący nie odczytywał przedmiotowego projektu 

uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały?  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 18, za podjęciem uchwały głosowało  

18 radnych. 
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Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 

 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.2.2014 

w załączeniu 

 

 

c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2014-2022 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, iż projekt uchwały był szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji. 

Prosił o uwzględnienie autopoprawki. Minister Finansów w dniu 31 grudnia 2013 r. wydał 

rozporządzenie zmieniające wzór druku Wieloletniej Prognozy Finansowej. Nowa wersja 

aplikacji umożliwiającej sporządzenie WPF została przez Regionalne Izby Obrachunkowe 

udostępniona w systemie komputerowym w dniu 22 stycznia 2014 r. (środa). Autopoprawka 

polega na przedstawieniu danych z WPF na nowym wzorze, bez zmian kwot jakie 

przedstawiono w projekcie uchwały zmieniającej WPF. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Wojciech Leonarczyk 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Mariusz Miłun 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2014-2022. 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały?  

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 18, za podjęciem uchwały głosowało  

18 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Olecko na lata 2014-2022. 

 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.3.2014 

w załączeniu 
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d) zmiany budżetu gminy na 2014 rok 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, iż zwiększa się plan dochodów o 723.810,69 zł i o taką samą kwotę zwiększa 

się plan wydatków. Zmiany dotyczą między innymi zwiększenia planu dochodów i wydatków 

w związku z realizacją projektu z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki pn. „Kraina 

Dziecięcego Sukcesu – program rozwojowy dla uczniów wiejskich placówek oświatowych  

z Gminy Olecko” oraz projektu „Szkoła tysiąca możliwości” za łączną kwotę 598.883,69 zł, 

jak również otrzymania dofinasowania z PFRON na zakup mikrobusu do Środowiskowego 

Domu Samopomocy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Wojciech Leonarczyk 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Mariusz Miłun 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2014 rok. 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały?  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 18, za podjęciem uchwały głosowało  

18 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu gminy na 2014 rok. 

 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.4.2014 

w załączeniu 

 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Do punktu 11 – „Głos wolny, wolność ubezpieczający”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy ktoś z mieszkańców chciałby zabrać głos? 
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Przewodniczący Zarządu Osiedla Siejnik II – Krzysztof Konewko 

stwierdził, iż w inwestycjach zaplanowanych do realizacji w 2014 roku nie ma budowy drogi 

na Osiedlu Siejnik II. Zapytał, co stało się z ta pozycją? Czy gmina jako właściciel dróg ma 

możliwości spowodować, aby przywrócony został stan drogi sprzed wykonanych inwestycji 

przez PWiK. 

 

Przewodniczący Rady Osiedla Nr 2 w Olecku – Marek Rzepliński 

zgłosił następujące sprawy: 

 zapytał, czy Osiedle Siejnik Nr 2 w Olecku jako organ pomocniczy doczeka się w tej 

kadencji, lub w przyszłej, ustalenia funduszu osiedlowego. Wie, że radni pracowali 

nad tym, jednak bez efektów, 

 w preliminarzu wydatków Osiedla zawartych było wiele zadań, które niestety nie 

zostały ujęte w budżecie gminy na 2014 rok. W preliminarzu tym jest jedno zadanie 

priorytetowe dla Osiedla, jakim jest zrekultywowanie oczka wodnego,  

 wnioskował pewien czas temu o wykonanie progu zwalniającego na drodze na 

Osiedlu Siejnik – tzw. Schetynówce. Próg został wykonany przez firmę, która 

wykonywała wykopy pod asfaltem W wyniku tego powstało wybrzuszenie, które  

w okresie wiosennym będzie naturalnym ograniczeniem szybkości, 

 apelował o wyłączenie oświetlenia w pobliżu powstałych garaży. Na dzień dzisiejszy 

nic z tym nie zrobiono i oświetlenie jest, nie wiadomo komu, ponieważ wcześniej 

została zainstalowana na jednym ze słupów lampa z czujnikiem ruchu, która w pełni 

oświetlała ciąg nowo powstałych garaży. Uważa, że szukając oszczędności, 

należałoby oświetlenie wyłączyć, 

 odnośnie wniosku jednego z radnych dotyczącego utworzenia tras narciarskich poddał 

pod rozwagę, że dobrym miejscem na trasy jest teren w pobliżu oczka wodnego na 

Osiedlu Siejnik, 

 zapytał, czy dyrektorzy poszczególnych placówek oświatowych złożyli wnioski na 

tytuł profesora?  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

ustosunkował się do powyższych spraw: 

 wykonanie drogi na tzw. Podkowie warunkowane było otrzymaniem dofinansowania  

z tzw. Schetynówek. Wniosek nie uzyskał dofinansowania. Ze względu na to, iż w 

tym roku Lasy Państwowe mają dofinansować do Schetynówek, gmina otrzymała 

zapytanie od wojewody, czy nadal jest zainteresowana tą inwestycją. Odpisaliśmy, że 

tak. Jeżeli zadanie zostanie zakwalifikowane do dofinansowania, inwestycja będzie 

zrealizowana. Jeżeli tak się nie stanie, wiosną droga zostanie naprawiona; 

 jeżeli chodzi o fundusz osiedlowy wyjaśnił, iż nie ma na razie takich możliwości 

prawnych. Wyraził nadzieję, że zostaną opracowane zasady i wprowadzony zostanie 

budżet partycypacyjny. Nie jest temu przeciwny. Na wsiach funkcjonuje tzw. fundusz 

sołecki, dzięki któremu wykonano wiele potrzebnych i ciekawych zadań na wsiach. 

Dobrze byłoby, aby takim funduszem także dysponowały osiedla;  

 odnośnie nieujętych w budżecie zadań poinformował, iż jeżeli w ciągu roku będą 

oszczędności, zadania będą sukcesywnie analizowane i ewentualnie realizowane; 

 oświetlenie garaży zostanie sprawdzone i wyłączone; 

 wniosków o tytuł profesora nie było.  

 

Na tym punkt zakończono. 
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Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, iż porządek sesji został wyczerpany. 

Zamknął obrady sesji Rady Miejskiej w Olecku.  

 

 

          Protokołowała                  Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

      Wioletta Biszewska        Karol Sobczak        


